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Jaunas aktivitātes 
bērniem  

3., 4. lpp. ►

Zaķumuižā spēlē 
lakrosu  

7. lpp. ►

Idejas Silakroga 
attīstībai  

3. lpp. ►

2. lpp. 

Inga Koleča

28. maijā Ropažu novada 
domes (RND) ārkārtas sēdē, 
kurā tika izskatīts RND 
sešu deputātu – Raimonda 
Skreba, Antona Cibuļska, 
Aijas Kukules, Aigara Kleina, 
Lidijas Lijas Batarevskas un 
Zigurda Blaua – ierosinātais 
jautājums par domes 
priekšsēdētāja nomaiņu, ar 
deviņām balsīm par, piecām 
pret un vienu, kas atturas, 
no RND priekšsēdētāja 
amata tika atbrīvots 
Ivars Gailītis. 

Ar astoņām balsīm par, sešām 
pret un vienu, kas atturas, balsoju-
mā par jauno RND priekšsēdētāju 
tika ievēlēts Antons Cibuļskis.

Ārkārtas sēdi RND priekšsē-
dētājs I. Gailītis sāka ar savu at-
skaiti par gada laikā paveikto un 
savu redzējumu par pašvaldības 
saimniecisko darbību: “Daži man 
ir pārmetuši, ka pieņemu lēmu-
mus vienpersoniski. Manuprāt, 
par vienpersonisku sauc iepriek-
šējās vadības laikā piekopto lēmu-
mu pieņemšanas procesu: vakarā 
sanāk trīs komiteju locekļi, no 
kuriem viens neizprot lietas bū-
tību, bet, viņam pasniedzot tikai 

daļu informācijas, kas ir medaļas 
skaistākā puse, bet nepasniedzot 
informāciju pilnībā, panāk viņa 
labvēlīgu attieksmi un balsojumu. 
Šādā veidā lēmumprojekti tika 
virzīti uz domes sēdi, bet pirms 
domes sēdes vakarā šie divi poli-
tiskie līderi sasauc pārējos koalī-
cijas partnerus un skaistiem vār-

diem par cēliem mērķiem panāk 
pietiekamu balsojumu. 

Nevēlējāmies veidot “balsoša-
nas mašīnu”, kāda bija iepriekšējos 
divdesmit gadus. Tiesa, arī tad do-
mes sēdē par jautājumiem varēja 
diskutēt, taču neviens lēmums sē-
des laikā netika izmainīts. Minēšu 
dažus piemērus. Padomājiet, ja 

iepriekšējā domes vadība visiem 
deputātiem pateiktu:

• ka gājēju taciņu var uzbū-
vēt par 65  000 latu, vai deputāti 
būtu balsojuši, lai būvējam par 
140 000?

• ka siltināšanas projektos iz-
vēlēsimies būvniekus (kā apgal-
voja būvnieki), kuriem ir apsolīts 

par pašvaldības naudu nopirkt 
rekuperācijas iekārtu par 17  000 
latu, papildu tāmes par aptuveni 
20 000 latu, ko būvnieki arī čet-
rus mēnešus pieprasīja. 

Vai deputāti būtu balsojuši 
par šiem pretendentiem?

Ja deputātiem pateiktu, ka par 
apkures katliem projektā “Teh-
noloģiju pāreja no fosilajiem uz 
atjaunojamiem resursiem Ropa-
žu novadā”:

• nav dibināta tehniski eko-
nomiskā pamatojuma;

• izvēlēts būvnieks, pārkāpjot 
iepirkuma procedūru, uz ko no-
rādījis arī IUB;

• būvniekam ir  199  745,10 
latu parāds Valsts ieņēmumu die-
nestā;

• kā būvnieks apgalvo, plā-
nots piemaksāt 47  000 latu, ko 
būvnieks no pirmās dienas arī 
pieprasīja;

• projektētājiem pēc viņu 
pastāvīgiem, vairākkārtējiem 
apgalvojumiem nav prasīts pro-
jekts, bet ir bijusi vienošanās, ka 
viņiem iedos gatavu projektu, uz 
kura viņiem tikai būs jāparakstās 
un jāuzliek zīmogs. Turklāt pirms 
darbu sākšanas būvniekiem ie-
maksā 202  000 latu, kas ir teju 
puse no projektu summas. 

Par domes priekšsēdētāju 
ievēlēts Antons Cibuļskis

’’Par prioritāti jāizvirza izglītība, kultūra un sociālā sfēra,’’ pirms ievēlēšanas sacīja A. Cibuļskis.   
Foto: Krišjānis Grantiņš, Apriņķis.lv
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Attīstības plāna izstrādes 
Sociālā darba grupas 
sanāksmē tika diskutēts 
par sociālās drošības 
problēmām, risinājumu 
iespējām un izaicinājumiem 
Ropažu novadā.

Tika apspriesta ģimenes pa 
līga – asistenta nepieciešamība, 

latviešu valodas kursu nepiecie-
šamība atsevišķos novada ciemos, 
pašvaldības dzimšanas pabalstu 
atjaunošana un citi jautājumi.

Sociālās darba grupas vadītā-
ja Klaudija Hēla iepazīstināja ar 
priekšlikumu, kā, viņasprāt, būtu 
nepieciešams risināt situāciju ar 
pusotru gadu vecajiem bērniem –  
uzskatot, ka bērnam līdz trīs ga-
diem vislabāk tomēr būtu pavadīt 
laiku mājās, pašvaldība domā par 

to, kā ilgāk atstāt bērnu mājas vidē, 
nodrošinot viņam drošu un attīs-
tībai labvēlīgu vidi. Priekšlikums: 
vecākiem, kuru bērni ir vecumā 
no pusotra līdz trim gadiem, aug 
mājās un neapmeklē pirmsskolas 
izglītības iestādi, pašvaldība varētu 
maksāt pabalstu pašvaldības līdzfi-
nansējuma (bērna apmeklējumam 
cita novada privātā pirmskolas 
izglītības iestādē) apmērā. Vecāki 
pabalstu varētu izmantot, algojot 

aukli vai kā atbalstu, ja izlemj au-
dzināt bērnu mājās paši. Šāda pa-
balsta izveides un izmaksu ievieša-
na šobrīd ir izpētes procesā gan no 
likumiskā, gan no vecāku ieintere-
sētības, gan, protams, pašvaldības 
finanšu viedokļa. Jāņem vērā, ka 
šis pabalsts attiektos tikai uz dek-
larētajiem novada iedzīvotājiem 
un neattiektos uz bezdarbniekiem. 
Pašvaldības speciālisti mēģināju-
ši noskaidrot, cik VSAA izmaksā 

slimības lapu apmaksai par bērnu 
slimošanu, jo ir pārliecināti, ka 
šīs summas ir ievērojamas, taču, 
kā izrādījies, šāda informācija ne-
tiek apkopota un neeksistē. Darba 
grupas speciālisti nolēmuši rosināt 
Centrālās statistikas pārvaldi vākt 
šādus datus, kā arī pašiem izstrādāt 
aptaujas anketu, lai noskaidrotu 
mūsu novada jauno vecāku vie-
dokli par šāda veida atbalsta lietde-
rību un nozīmīgumu.

Spriež par jauniem sociālās palīdzības veidiem 
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Vai deputāti būtu izvēlējušies 
šādu projekta realizāciju?”

I. Gailītis nosauca ne tikai dar-
bu pie šiem, jau iesāktajiem pro-
jektiem, bet arī vēl dažus gada laikā 
paveiktos darbus: jumta nomaiņa 
un 2. dzīvokļa krāsns remonts paš-
valdības nekustamajam īpašumam 
“Brieži”; Ropažu ambulances logu 
nomaiņa; Bajāru ceļa seguma at-
jaunošana 3,6  kilometru garumā; 
divu automašīnu stāvlaukumu iz-
būve Bērzu ielā 1 un Bērzu ielā 3; 
sadarbībā ar uzņēmēju iekārtots 
baznīcas apgaismojums; sadar-
bībā ar biedrībām realizēti bērnu 
spēļu laukumu projekti Ropažos 
un Zaķumuižā. Procesā  – bērnu 
laukumi Muceniekos un Silakro-
gā; pašvaldības autotransportam 
uzstādītas GPS sistēmas; pašval-
dības administrācijas ēkā veikta 
telekomunikāciju modernizācija, 
pārejot uz ciparu līnijām, tādā vei-
dā nākotnē samazinot ikmēneša 
izdevumus par telekomunikāciju 
pakalpojumiem; sākta izglītības 
iestāžu rekonstrukcijas ieceru ak-

tualizācija; PII “Annele” abu kāpņu 
telpu remonts; sākta Attīstības plā-
na izstrāde un citi darbi.

Runājot par iemesliem, kā-
dēļ deputāti izšķīrušies rosināt 
domes priekšsēdētāja atcelšanu, 
minama deputāta A. Cibuļska 
kritika. I. Gailīša vadības stilu 
viņš sauc par nedemokrātisku, jo, 
viņaprāt, daudzi jautājumi, kas 
likti apspriešanai domes sēdēs, 
bijuši vienpersoniski izvirzīti un 
iepriekš nesagatavoti. Tāds bi-
jis jautājums par SIA “Ciemats” 
valdes locekļa Guntara Ozoliņa 
vienpersonisku iecelšanu ama-
tā, kā arī domes sēdē prezentētā 
SIA “Ciemats” reorganizācija, 
kas neesot iepriekš pārrunā-
ta deputātu vidū: “Domes sēdē 
deputāti nolēma, ka organizēs 
darba grupu, bet deputāti tiek 
ignorēti, un reorganizācija rit 
uz priekšu. Diez vai vēl gadu 
varēsim sastrādāties...” šaubās  
A. Cibuļskis. 

R. Skrebs savukārt uzskata, ka 
domes priekšsēdētājam ir jāstrādā 
vienotā komandā ar deputātiem, 
kas I. Gailītim nav izdevies. Pēc  

R. Skreba domām, Ropažu novadā  
jāstrādā Ropažu novada iedzīvotā-
jiem, tādēļ kādā no iepriekšējām 
domes sēdēm viņš iestājies pret 
Ķekavas domes deputāta iecelšanu 
Sabiedrisko attiecību daļas vadītāja 
amatā. Arī par notiekošo SIA “Cie-
mats” deputāti nav bijuši informē-
ti. “Dome nav privātuzņēmums, 
ko var vadīt vienpersoniski,” sacīja  
R. Skrebs.

L. L. Batarevska uzsvēra, ka 
vienmēr esot iestājusies par ko-
mandu darbu. “Nevar strādāt 
viens vai ar dažiem darbiniekiem, 
ir jārunā ar visiem,” teica deputāte.  
Viņa esot neapmierināta ar to, ka 
vienpersoniski izmainīts Dzīvok-
ļu komisijā pieņemtais deputātu 
lēmums. Likusies nepieņemama 
arī domes priekšsēdētāja atklāti 
paustā neuzticība deputātiem un 
saviem vietniekiem.

Domes priekšsēdētāja ama-
tam sākotnēji bija izvirzīti četri 
kandidāti – A. Cibuļskis, L. L. Ba-
tarevska, S. Megere-Klevinska un 
V. Šlegelmilhs. Tā kā S. Megere-
Klevinska atsauca savu kandida-
tūru, balsošanai tika izvirzīti trīs – 

A. Cibuļskis, L. L. Batarevska un 
V. Šlegelmilhs. 

Ar astoņām balsīm par, sešām 
pret un vienu, kas atturas, par 
jauno RND priekšsēdētāju tika 
ievēlēts A. Cibuļskis.

Neilgu laiku pirms ievēlēšanas  
A. Cibuļskis kā priekšsēdētāja 
amata kandidāts deputātus un 
visus klātesošos iepazīstināja ar 
savu vīziju par tuvākās nākotnes 
darbiem: “Par prioritāti jāizvirza 
izglītības, kultūras un sociālā sfē-
ra. Steidzami jāvirza arī iecerētie 
izglītības iestāžu rekonstrukcijas 
projekti. Jādomā, kā pašvaldība 
var nākt palīgā uzņēmējiem, lai 
novadā attīstītu uzņēmējdarbī-
bu. Manuprāt, šis darbs jāsāk jau 
vidusskolā, piešķirot līdzekļus 
jauno, topošo uzņēmēju audzi-
nāšanai. Noteikti jāuzlabo komu-
nikācija deputātu starpā  – reizi 
mēnesī organizēšu deputātu sa-
pulces, kurās izskatītu visus sva-
rīgākos jautājumus, ko virzām. 
Darbinieku sastāvā nekādas reor-
ganizācijas neplānoju. Uzticēšos 
darbiniekiem, lai viņi veic savus 
pienākumus.” 

Par pašvaldības priekšsēdētāju 
ievēlēts Antons Cibuļskis
 1. lpp.

Antons Cibuļskis, 
Ropažu novada domes  
priekšsēdētājs

Vasarsvētki šogad 
sākās ar pārmaiņām 
pašvaldības vadībā. 
Daudziem var rasties 
iespaids, ka deputāti 
cīnās par krēsliem, bet 
nedomā par iedzīvotāju 
labklājību. 

Tomēr tas ir maldīgs uzskats. 
Viss notiekošais ir demokrātijas 
izpausmes. Šajā gadījumā domes 
deputātu vairākums ir lēmis par 
izmaiņām pašvaldības vadības 
darbā.

Sākot darbu pašvaldībā un 
pārbaudot finanses, dažus pēdējos 
iepirkumus un Eiropas projektu 
virzību, skats nemaz nav tik labs, 
kā tika pasniegts iepriekš, jo nav 
ievērota vesela virkne normatī-
vo aktu, piemēram: Iepirkuma 
likums, likums par valsts un paš-
valdību budžetiem, pašvaldības 
nolikums un tā tālāk. Strādājot un 
vadot pašvaldību, nepietiek tikai 
ar labu gribu vien, vajadzīga kom-
petence.

Mans uzdevums, vienojoties ar 
deputātiem, šogad ir panākt šādus  
galvenos mērķus:

• sākt izglītības iestāžu pro-
jektēšanu (Ropažu vidusskolas 
būvniecības 3. kārta, PII “Annele” 
papildu grupu atvēršana, Zaķu-
muižas pamatskolas pirmsskolas 
papildu grupu atvēršana);

• ūdenssaimniecības projektu 
tehniski ekonomiskā pamatojuma 
sagatavošana (TEP) un iesniegša-
na Vides fondā (gada laikā šis jau-
tājums nav pavirzījies uz priekšu, 
izņemot to, ka ir lauzts līgums ar 
iepriekšējo izstrādātāju);

• ierīkosim Muceniekos un 
Silakrogā multifunkcionālus so-
ciālā atbalsta dienas centrus;

• turpināsim atbalstīt nevals-
tisko organizāciju atbalstītos Lau-
ku atbalsta dienesta projektus;

• samazināšu birokrātiskos 
šķēršļus dažādu saimniecisko 
jautājumu risināšanā;

• izskatīsim iespēju Muce-
niekos un Silakrogā atvērt bērnu 
pieskatīšanas grupu.

Par citiem darbiem Sabiedris-
ko attiecību daļa regulāri infor-
mēs pašvaldības vietnē un izde-
vumā “Ropažu Vēstis”.

Novēlu ar patīkamām izjūtām 
sagaidīt skolu izlaidumus un līks-
mus Līgo svētkus – tā, lai dzies-
ma tālu skan!

Ar labu gribu 
nepietiek

Ivars Gailītis,  
Ropažu novada domes  
deputāts

Vēlos informēt, ka es 
kā Ropažu novada 
domes deputāts un arī 
iepriekšējais domes 
priekšsēdētājs 5. jūnijā 
Ropažu novada domē 
jaunajam Ropažu novada 
domes priekšsēdētājam 
Antonam Cibuļskim 
iesniedzu pieprasījumu 
risināt iedzīvotāju sapulču 
gaitā aktualizētās problēmas 
un jautājumus, kā arī lūdzu 
mani rakstiski informēt 
par veiktajiem darbiem. 

Maijā notika domes priekšsē-
dētāja, deputātu un pašvaldības 
atbildīgo speciālistu tikšanās ar 
iedzīvotājiem Tumšupē, Ropa-
žos, Zaķumuižā, Silakrogā un 
Muceniekos. Tikšanās laikā katrā  
ciemā izskanēja virkne problēm-
jautājumu, kas prasa nekavējoties 
rīkoties. Minēšu tikai dažus no 
fiksētajām problēmām. 

Tumšupē, mājas numur 3, 4, 5 –  

kam pieder zeme mājas galā gar 
Mālpils ceļu: vai nevar novākt 
būvgružus un nolīdzināt, gāzes 
balonus pārvietot tālāk no bērnu 
laukuma, mājas pagalma? Vai ir at-
ļauja tos novietot pašreizējā vietā? 
Apgaismot ceļa galu, bērni uz au-
tobusu pulcējas tumsā. Virs jumta 
skursteņi mājām Tumšupē nu-
mur 3, 4 un 5 jūk ārā, nodrošināt 
to iksezonas tīrīšanu, ūdens filtri 
pastāvīgi aizsērē, šķūnīšu sakārto-
šana – kam pieder un kas par tiem 
maksā īri. 

Zītari – uzlikt ātruma vaļņus 
uz braucamās daļas, basketbo-
la laukumu, pašlaik grozs ir uz 
braucamās daļas, pārvietot tā, 
lai nav bīstami bērniem, smilšu 
kaste, bērnu laukums avārijas 
stāvoklī un ir bīstams bērniem, 
apgaismot bērnu laukumu, izvei-
dot hokeja laukumu. Kam pieder 
gāzbetons pie futbola laukuma? 
Kam zeme? Vai gāzbetonu nevar 
novākt? Kūtiņu sakārtošana, au-
tobusa nepieciešamība – skolēnu 
brīvlaikā puse Tumšupes netiek 
uz darbu.

Ropaži – ceļš Jaunsēlieši–
Laivnieki nav uzlabots 20 gadus, 

neprofesionāli greiderē, servitū-
tas ceļam aizliek barjeru, spri-
dzināšana, smago mašīnu dēļ 
aizbirst caurtekas, pēc sūdzībām 
saņem tikai formālas atbildes. 
Māja plaisā intensīvās dolomīta 
spridzināšanas dēļ.

Mucenieki – salabot apgais-
mojumu uz ceļa, kas ved gar 
PMIC “Mucenieki”, vakaros ir 
bīstami pārvietoties, “Jauncelt-
nēm 2/7’’  – gadiem tek jumts, 
dzīvoklī lietus laikā jāmaina pie-
pilējušās bļodas. Kāpņu telpā 
ūdens tek uz elektrības skaitītā-
jiem. Nekādas atbildes uz sūdzī-
bām. Jaunās atkritumu tvertnes 
stāv vaļā, jo vāku nevar pakusti-
nāt, tas ir ļoti smags aizvēršanai. 
Vai tās nevarētu arī kādreiz iz-
mazgāt? Sanitārie noteikumi pa-
redz pastāvīgu to uzturēšanu at-
bilstošā kārtībā, kas par to atbild? 
Bijušās sakņu noliktavas vietā jau 
piecus gadus veidojas izgāztuve.

Zaķumuiža  – gājēju laipai 
otrā pusē līdz Stariņu ceļam no-
zāģēt krūmus un aizbērt bedres. 
Vai nevar noņemt Saules ielas 
vienvirziena ceļa zīmi, kas bija 
iekļauta Eiropas projektā? Uzlikt 

ātruma vaļņus ceļā uz “Straumē-
niem”. Lūgums iekrāsot pašrei-
zējos ātruma vaļņus pa ceļam uz 
pamatskolu. “Vidzemēs 8’’ būv-
niekiem piestiprināt mājas sil-
tināšanas darbu gaitā noņemtās 
satelīta antenas. Zālāja izbraukā-
šana parkā gar klubu. Apgaismo-
jums pie gājēju laipas.

Silakrogs – bezmaksas trans-
porta organizēšana no Ropažiem, 
Silakroga uz Rīgu, māju – graustu 
stāvoklis Silakrogā – lūgums paš-
valdībai reaģēt steidzīgi, risināt 
sarunas ar banku. Risinājumi, kā 
samazināt apkures lielās izmak-
sas. Jumtu problēmas, siltuma 
zudumi “Priedēs 2–5’’. Pie Sile-
zera uzlikt zīmi, lai mašīnas ne-
brauc pie paša ezera un nemazgā 
ezerā mašīnas. Pirmsskolas izglī-
tības iestāžu problēmas, vecāki ar 
bērniem deklarējas Rīgā, lai tiktu 
PII. Noliekt margas kāpņu telpās, 
lai nebūtu bīstamas bērniem. 
Sensori gaismām kāpņutelpās. 
Veļas žāvētāju nepieciešamība.

Ar manu iesniegumu un pil-
nu veicamo darbu sarakstu varat 
iepazīties Ropažu novada pašval-
dībā.

Pieprasu risināt iedzīvotāju aktualizētās problēmas
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Pēc biedrības “Cits 
Silakrogs” iniciatīvas 
24. maijā Ropažos viesojās 
Latvijas Lauksaimniecības 
universitātes Lauku inženieru 
fakultātes Arhitektūras un 
būvniecības katedras Ainavu 
arhitektūras un plānošanas 
3. kursa studenti Tatjana 
Gruznova, Līga Papiņa, 
Agnese Zeltiņa un 
Ivans Burgards pasniedzējas 
Unas Īles vadībā, 
lai pašvaldības un biedrības 
“Cits Silakrogs” pārstāvjus 
iepazīstinātu ar “Priežu 1” 
un “Priežu 2” māju 
iekšpagalma, Silezera un 
tā apkārtnes attīstības 
iecerēm Silakrogā.

Katrs students piedāvāja savu 
skatījumu uz to, kā nākotnē būtu 
iespējams attīstīt “Priežu  1” un 
“Priežu 2” iekšpagalmu un teri-
toriju apkārt Silezeram. Pavasa-
rī pirms piedāvājumu izstrādes 
studenti kopā ar pasniedzēju 
apmeklēja Silakrogu un klātienē 
iepazinās ar situāciju.

Studenti bija vienisprātis, ka 
dzīvojamo namu iekšpagalmi būtu 
jāatvēl tikai atpūtas zonai un brī-
vā laika pavadīšanas aktivitātēm 
gan pieaugušajiem, gan bērniem, 
automašīnu stāvvietas pārvietojot 
ārpus iekšpagalma, taču netālu no 
dzīvojamajām mājām. Tā namu 
iekšpagalmi būtu arī daudz drošāki 
tur dzīvojošajiem bērniem.

Studenti piedāvā pagalmus 
labiekārtot, izveidojot tur ro-
taļu laukumus dažāda vecuma 

bērniem, trenažieru laukumus 
pieaugušajiem, atpūtas solus un 
īpašus šaha galdiņus. Pagalmā 
noteikti nepieciešams padomāt 
par atbilstošu koku un krūmu 
izveidi patīkama noēnojuma ra-
dīšanai. Apstādījumus pagalmā 
varētu izveidot stilizētas upes 
veidā. Studenti iesaka mājas galā 
paredzēt vietu veļas žāvētājiem, 
kurus labāka izskata cēļ iespē-
jams aizsegt ar sienu – tā kalpotu 
zīmēšanai, grafiti mākslai. 

Silezera apkārtni studenti 
piedāvā labiekārtot, apkārt eze-
ram izveidojot laipu vai taku, ko 
ziemā varētu izmantot arī kā dis-
tanču slēpošanas trasi. Pie eze-
ra iespējams iekārtot pludmali, 

piknika vietas, laivu piestātni un 
makšķerēšanai paredzētas laipas. 
Labiekārtošanas plānos jāiekļauj 
tualešu, ģērbšanās kabīņu un 
zviļņu izvietošana, iespējams, ne-
tālu no ezera var izveidot volej-
bola laukumus. Ļoti interesants 
izklausījās studentu piedāvājums 
padomāt arī par dekoratīvu ele-
mentu izmantošanu, lai veidotu 
interesantāku, krāsaināku un at-
raktīvāku vidi, piemēram, mežā 
izvietojot krāsainas instalāci-
jas –  putnu būrīšus, dekoratīvas 
bumbiņas vai vēja zvanus kokos 
savērtu zivju veidā. Izskanēja arī 
piedāvājums kokos iekārt šū-
puļtīklus un tīklus, ko izmantot  
kāpelēšanai. 

Interesants šķita arī piedāvā-
jums Silakrogā augstākajā vietā 
izveidot skatu torni ar skatu uz Si-
lezeru un tuvāko apkārtni. Tikpat 
interesants ir piedāvājums Silezerā 
izveidot laipas, kas savienotos plat-
formā uz ūdens un kalpotu kā eks-
kluzīva un interesanta atpūtas vieta.

Pašvaldības pārstāvji studentu 
ierosinājumus uzklausīja ar lielu 
ieinteresētību un atzina, ka dau-
dzas no piedāvātajām idejām ir 
izmantojamas, vien jādomā, kur 
ņemt finansējumu ieceru realizā-
cijai. Savukārt tuvākajās dienās ar 
studentu piedāvātajām teritorijas 
attīstības iecerēm biedrība “Cits 
Silakrogs” iepazīstinās arī Silakro-
ga iedzīvotājus. 

Idejas ciema attīstībai
Skatu tornis, šūpuļtīkli kokos, labiekārtota Silezera apkārtne un namu iekšpagalmi

Studenti bija vienisprātis: pagalms domāts atpūtai, nevis auto novietošanai.  Foto: Inga Koleča

Maija beigās Coca-Cola Hellenic 
Bottling Company (Coca-Cola HBC) 
pārstāvji apmeklēja Ropažu pašval-
dību, lai pārrunātu iespējamo rūpnī-
cas celtniecību novadā. 

2009. gadā uzņēmums Coca-Co-
la HBC paziņoja, ka meklē jaunas 
iespējas, kā nodrošināt uzņēmēj-
darbības ilgtspēju un konkurētspēju 
Baltijas valstīs. Šā iemesla dēļ uzņē-
mums iegādājās zemes gabalu Ropa-
žu novadā un regulāri pārskata pro-
jekta attīstību. 

“Projekta ietvaros, kas paredz 
jaunas rūpnīcas celtniecību Ropažos, 
mēs turpinām izvērtēt tirgus apstāk-
ļus un vispārējo ekonomisko situāci-
ju Eiropā. Mūsu 2011. gada rezultāti 
Baltijā sasniedza gaidīto, bet lēmumu 

par projekta īstenošanu iespaidos 
tālākā tirgus attīstība un ekonomis-
kā vide gan Baltijā, gan visā Eiropā. 
Turpināsim izvērtēt situāciju un, 
līdzko lēmums būs pieņemts, par to 
ziņosim,” informēja Coca-Cola HBC 
Baltijas piegādes ķēdes vadītāja Hele 
Talura.

Par spīti izaicinošajiem tirgus 
apstākļiem uzņēmums saskata lielis-
ku iespēju attīstīt tā piedāvāto dzērie-
nu klāstu gan vietējā tirgū, gan Bal-
tijā. Coca-Cola HBC Baltijā piedāvā 
38 dzērienus. 

Savukārt pašvaldības pārstāvji 
tikšanās laikā informēja par Ropažu 
novada attīstības procesu, tostarp par 
investīciju apjomiem un iedzīvotāju 
skaita dinamiku. 

Eva Haberkorne-Vimba, 
Attīstības daļas vadītāja

Silakroga iedzīvotāji 
vairākkārt vērsuši 
pašvaldības uzmanību 
uz nedrošu pārvietošanos 
ciema centrā: nav gājēju 
celiņa, tādēļ kājām 
jāpārvietojas pa ceļa 
braucamo daļu, kur bieži ir 
intensīva auto satiksme. 

Ņemot vērā iedzīvotāju vēl-
mes un drošas pārvietošanās 
nodrošināšanas nepiecieša-
mību Silakrogā, Ropažu no-
vada pašvaldība sākusi īstenot 

projektu numur 11-04-ZL18-
Z401101-000002 “Trotuāra izbū-
ve ciematā Silakrogs” par gājēju 
celiņa izbūvi Silakrogā posmā no 
“Priežu 1” un “Priežu 2” mājām 
līdz autobusa pieturai. Gājēju ce-
liņa izveidi finansē Eiropas Ziv-
saimniecības fonds (EZF) un Ro-
pažu novada pašvaldība. Projekta 
realizācijas laiks  – 2012.  gada 
30. novembris.

Notika būvniecības cenu ap-
tauja. Tā kā pirmais tās uzvarē-
tājs savu piedāvājumu atsauca, 
aptauja notika otrreiz, tajā pieda-
lījās četri pretendenti, no kuriem 
labākais cenu piedāvājums bija 
SIA APEX. 

Kaut arī sakarā ar nepie-
ciešamību rīkot jaunu cenu 
aptauju būvniecība nedaudz 
iekavējušies, joprojām plānots, 
ka vasaras beigās Silakroga  
iedzīvotāji varēs izmantot jau-
no gājēju celiņu un automašīnu 
plūsma vairs neietekmēs gājēju 
drošību.

Projekta kopējās izmaksas ir 
7952,95 lati, no kuriem 75  pro-
centi jeb 4889,11 lats (neieskaitot 
PVN) ir EZF finansējums, bet 
25  procentus jeb 3063,84 latus 
(ieskaitot PVN) piešķir Ropažu 
novada pašvaldība. 

Silakrogā izbūvēs gājēju celiņu

Inga Koleča

25. maijā Zaķumuižā, pagalmā 
starp mājām Vidzemes ielā 10 un 
8, “Straumēni 2” un “Straumēni 
3”, svinīgi ar sarkanās lentītes pār-
griešanu, konfektēm un kaimiņu 
spēka dzērienu tika atklāts jauns, 
krāsains un atraktīvs bērnu rotaļu 
laukums. Tas jau kļuvis iecienīts 
apkārtējo bērnu vidū.

Laukumu izveidojusi biedrī-
ba “Novada kaimiņu sadarbība” 
kopā ar Ropažu novada pašval-
dību, realizējot Eiropas Lauk-
saimniecības fonda lauku attīstī-
bai (ELFLA) pasākuma “Lauku 
ekonomikas dažādošana un dzī-
ves kvalitātes veicināšana vietējo 
attīstības stratēģiju īstenošanas 
teritorijā” projektu “Bērnu spēļu 
laukuma labiekārtošana Ropa-
žu novada Zaķumuižā”. Jaunais 
bērnu rotaļu laukums mazajiem 
Zaķumuižas iedzīvotājiem no-
drošina jaunas un interesantas 
aktīvās atpūtas iespējas  – pagal-
mā ir karuselis, kāpelēšanas tīkla 
piramīda un kāpelēšanas liāna, 
jaunas šūpoles gan lielākiem, gan 
arī mazākiem bērniem. 

Pašvaldība izsaka gandarīju-
mu par aktīvajiem novada iedzī-
votajiem, kam rūp vides labie-
kārtošana un pateicas biedrībai 
“Novada kaimiņu sadarbība”.

Projekta kopējās plānotās 
izmaksas bija 6738,85 lati. Ro-
pažu novada pašvaldība finan-
sējusi 10 procentus no tiem –  
673,88 latus.

Turpinās sadarbību ar Coca-Cola HBC

Arī Zaķumuižā 
jauns un 
krāsains bērnu 
rotaļu laukums



Ropažu Vēstis
jūnijs 20124  pašvaldībā

Inga Koleča

Ropažu centrā starp 
“Rubīniem”, Rīgas ielu 14 
un Bērzu ielu 1  
17. maijā svinīgi atklāja 
skaistu rotaļlaukumu, kas 
piedāvā bērniem aktīvas un 
drošas darbošanās iespējas 
svaigā gaisā – rāpelēšanos, 
šūpošanos, spēlēšanos, 
šļūkšanu no slidkalniņa 
un citas aktivitātes. 

Rotaļlaukumu ierīkojusi Ro-
pažu Dzīvokļu īpašnieku bied-
rība “Pirmā māja” sadarbībā ar 
Ropažu novada pašvaldību, rea-
lizējot Eiropas Zivsaimniecības 
fonda (EZF) rīcības “Publiskās 
infrastruktūras objektu sakārto-
šana un attīstība, publiskās in-
frastruktūras pieejamības uzla-

bošana” projektu “Bērnu rotaļu 
un kustību laukums Ropažos”. 
Projektu biedrība izstrādājusi, 
uzrakstījusi un iesniegusi vie-
tējās rīcības grupas “Ropažu 
partnerība” izsludinātajā EZF 
projektu konkursā, kur to rūpī-
gi izvērtēja un apstiprināja EZF 
līdzfinansējumu.

Projekta kopējās izmaksas ir 
7645,01 lats, 10 procentu – 764,50 
latu – līdzfinansējumu nodrošinā-
ja Ropažu novada pašvaldība. Pa-
pildus šiem izdevumiem novada 
dome piešķīra 1068 latus apkārtē-
jās teritorijas sakopšanai un labie-
kārtošanai – jaunu smilšu atveša-
nai, soliņu uzstādīšanai un citiem 
darbiem.

Ropažu novada pašvaldība 
izsaka patiesu gandarījumu par 
iedzīvotāju izrādīto iniciatīvu un 
aktivitāti vides labiekārtošanā. 

Interesantu un drošu 
aktivitāšu iespēja 
bērniem

Ropažu novada pašvaldība 
piedalās Igaunijas–Latvijas 
programmas ESTLAT projektā 
Development of Water 
Tourism as Nature and Active 
Tourism Components in Latvia 
and Estonia (RIVERWAYS) – 
“Ūdenstūrisma attīstība 
kā dabas un aktīvā 
tūrisma elements Latvijā 
un Igaunijā”, ko īstenos 
kopā ar plānošanas 
reģioniem, citām Igaunijas 
un Latvijas pašvaldībām 
kā sadarbības partneris.

ESTLAT atbalsta pārrobežu 
sadarbības projektus starp Igauni-
jas un Latvijas partneriem Kurze-
mē, Vidzemē, Rīgā un Pierīgā Lat-

vijā un Hiiu, Jõgeva, Lääne, Põlva, 
Pärnu, Saare, Tartu, Valga, Viljan-
di un Võru apgabaliem Igaunijā. 

Projekta mērķis ir uzlabot 

apstākļus ilgtspējīgai ūdens tūris-
ma attīstībai un konkurētspējas 
palielināšanai ūdenstūrismam, 
attīstot pievilcīgus ūdenstūris-
ma galamērķus, pielāgojot upes 
laivošanai, tīrot gultes, sakopjot  
krastus, izveidojot laivu piestāt-
nes un atpūtas zonas.

Ūdenstūrisms kļūst arvien 
populārāks gan Latvijā, gan citur 
Eiropā. Popularizējot ūdenstūris-
mu un nodrošinot ūdenstūristus 
ar informāciju par tuvākajām 
naktsmājām, kafejnīcām, tūris-
ma informācijas punktiem, tiks 
rosināta dažāda vecuma vietējo 
iedzīvotāju un novada viesu pie-
vēršanās aktīvam dzīvesveidam, 
kā arī veicināta aktivitāte tūrisma 
pakalpojumu jomā.

Attīstīs ūdenstūrismu Ropažu novadā

Noslēgusies publiskā 
apspriešana par bendija 
laukuma izveides 
nepieciešamību Ropažu 
ciematā. Projekta iecere: 
plānots izbūvēt bendija 
laukumu, kas nodrošinās 
sporta infrastruktūras 
uzlabojumus novadā.

Publiskās apspriešanas iece-
re “Par Bendija laukuma izvei-
des nepieciešamību” notika no 
27. aprīļa līdz 28. maijam atbilsto-
ši Ropažu novada domes 25. ap-
rīļa sēdes lēmumam numur  6 
§ 17. Publiskās apspriešanas laikā 
iedzīvotāji varēja iepazīties ar ie-
ceres uzskates materiāliem, pie-
dalīties publiskās apspriedes pre-

zentācijā, kā arī iesniegt mutiskas 
vai rakstiskas atsauksmes. 

Publiskās apspriešanas laikā 
tika saņemtas 68  aptaujas anke-
tas, no kurām 42 iedzīvotāji zinā-
ja, kas ir bendijs, pauda atbalstu 
un ieteikumus bendija laukuma 
būvniecībai. Savukārt 26  iedzī-
votāji līdz šim nezināja, kas ir 
bendijs, un izteica bažas par šāda 
laukuma būvniecību. Saņemta arī 
atsevišķa atbalsta vēstule ar 43 ie-
dzīvotāju parakstiem.

Publiskās apspriešanas laikā 
iedzīvotāji pauda atbalstu bendija 
laukuma izveidei: “Ropažu ciema 
teritorijā ir nepieciešams šāds lau-
kums, jo tas palīdzēs Ropažiem 
un novadam kļūt atpazīstamākam 
Latvijā un citviet pasaulē, bendija 

laukumu nav daudz, un Ropa-
žos būtu viens no tiem”, “Bendija 
laukuma izveide pavērtu jaunas 
sporta iespējas Ropažos un Ropa-
žu novadā dzīvojošajiem”, “Līdz ar 
Bendija laukumu izveidi Ropažos 
tiktu sakārtots un uzlabots sporta 
laukums, kurā pēc tam varētu no-
darboties ar visa veida vieglatlē-
tiku”. Vienlaikus tika izteiktas arī 
vairākas pretenzijas bendija lau-
kuma izveidei, piemēram, “Ropa-
žos bendija laukums nav nepiecie-
šams, jo tā ir pašvaldības budžeta 
līdzekļu lieka tērēšana, labāk šo 
naudu novirzīt nepieciešamākiem 
projektiem”.

Ar publiskās apspriešanas re-
zultātiem iespējams iepazīties Ro-
pažu novada domes Attīstības daļā.

Atbalsta bendija laukuma būvniecības ieceri 

Noslēgusies publiskā 
apspriešana par satiksmes 
uzlabojumiem Ropažu ciemā 
autoceļa V66 Sidgunda–
Ropaži posmā no Rīgas 
ielas līdz Stadiona ielai 
un Stadiona ielā, kā arī uz 
autoceļa P10 Inčukalns–
Ropaži–Ikšķile apdzīvotās 
ielas Ropažu robežās. 
Projekta iecere: plānots 
uzlabot satiksmes drošību 
Ropažu pašvaldības 
teritorijas ceļos V66 un P10. 

Publiskā apspriešana atbilsto-
ši Ropažu novada domes 2012. 
gada 28. marta sēdes lēmumam 
numur 4, § 8 “Par satiksmes dro-
šības projekta ieceres publisko ap-
spriešanu” notika no 10. aprīļa līdz 
9. maijam, un tās laikā iedzīvotāji 
varēja iepazīties ar satiksmes drošī-
bas uzlabošanas ieceri Ropažu cie-

mā, piedalīties publiskās apsprieša-
nas pasākumā, kā arī iesniegt gan 
mutiskas, gan rakstiskas atsauks-
mes Ropažu novada pašvaldībā.

Publiskās apspriešanas laikā 
tika saņemtas 174 aptaujas anketas, 
no kurām 97 bija ar jauniem satik-
smes drošības priekšlikumiem un 
ieteikumiem Ropažu novada ciema 
teritorijā, savukārt 77  iedzīvotāji 
satiksmes drošības uzlabojumus 
Ropažu novada ciema teritorijā uz-
skata par nevajadzīgiem.

Publiskās apspriešanas laikā 
iedzīvotāji izteica atbalstu satik-
smes drošības uzlabojumiem un 
to nepieciešamībai: “Ropažu ciema 
teritorijā, pie veikaliem “Elda” un 
“Liepavoti”, jāierīko gājēju pārejas, 
kuras būtu pietiekami apgaismo-
tas, bet pirms gājēju pārejām būtu 
jāizveido ātruma slāpētāji”, “Pie PII 
“Annele” un Ropažu vidusskolas 
nepieciešamas specializētas au-

tostāvvietas, kas netraucētu bēr-
niem un jauniešiem pārvietoties, 
tās jāveido tālāk no šo iestāžu te-
ritorijas, lai no rītiem netraucētu 
bērnu un vecāku pārvietošanos”, 
“Ropažu novada ciematos būtu 
nepieciešams saremontēt ceļus pie 
daudzdzīvokļu mājām un izveidot 
celiņus, lai māmmiņas ar bērniem 
varētu droši pastaigāties un neuz-
traukties par automašīnām, kas 
pārvietojas pagalmos”.

Bija arī iebildumi piedāvāta-
jiem satiksmes drošības uzlabo-
jumiem, piemēram, “Ropažu no-
vada teritorijā nevajadzētu veidot 
apļveida kustību, jo novadā nav 
tādas satiksmes kustības, kuras 
pieprasītu apļveida kustības iz-
veidi atsevišķos punktos”.

Ar publiskās apspriešanas 
rezultātiem iespējams iepazī-
ties Ropažu novada pašvaldības  
Attīstības daļā.

Amata apraksts. Sociālās palīdzības organizators nodrošina īslaicīgu 
materiālu atbalstu trūkumā nonākušām personām; novērtē personas, 
ģimenes sociālo un materiālo situāciju; piešķir sociālās palīdzības pabalstus 
atbilstoši normatīvajiem aktiem; veic klientiem piešķirtās palīdzības 
reģistrāciju un datorizētu uzskaiti; apseko klientus dzīvesvietā; nodrošina 
klientu līdzdalību optimālā sociālās palīdzības izvēlē un saņemšanā; novērtē 
klientu apmierinātību ar sniegto sociālo palīdzību; strādā profesionālā sociālā 
darbinieka pārraudzībā.

Prasības pretendentiem:
• sociālās palīdzības organizatora vai sociālā darba izglītība;
• pieredze sociālajā darbā;
• labas iemaņas darbā ar datoru un biroja tehniku;
• B kategorijas autovadītāja apliecība;
• precizitāte un augsta atbildības izjūta;
• uzklausīšanas, iejūtības un komunikācijas spējas darbā ar cilvēkiem.

Pieteikšanās: CV, motivācijas vēstuli un izglītības dokumentu kopijas lūdzam 
iesniegt līdz 2012. gada 19. jūnijam Ropažu novada pašvaldības sociālajā 
dienestā Rīgas ielā 13, Ropažos, Ropažu novadā, LV-2135, vai pa e-pastu: soc@
ropazi.lv. Tālrunis informācijai: 67918515.

Piedāvā darbu
Sociālais dienests aicina pieteikties uz vakanto

sociālās palīdzības organizatora amatu
SOCIĀLĀS PALĪDZĪBAS ORGANIZATORS

Iedzīvotāji vēlas satiksmes drošības uzlabojumus

PRoJeKTA IeTVARoS RoPAžU 
NoVADā PAReDZēTA:

• divu pieturas vietu izveide Lielās 
Juglas krastos – viena Ropažu apkār-
tnē un viena Zaķumuižas apkārtnē – 
ar labiekārtotām apmetnes vietām 
ar soliem, galdiem un atkritumu 
urnām;
• vienas peldvietas pamatīga sakop-
šana (upes gultnes tīrīšana, krasta 
apzaļumošana un sakopšana, vien-
kāršotas autostāvvietas izveide, pa-
kāpienu iebetonēšana);
• četru informatīvo stendu uzstādī-
šana;
• norāžu jeb ceļazīmju uzstādīšana.

 Foto: Inga Koleča
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Inga Koleča

“Mežs aug, noveco, lai atkal 
atdzimtu no jauna. Mežam, 
tāpat kā mums, cilvēkiem, 
ir sava valoda – mizu raksti, 
ķērpju sprogas, zaru mezgli, 
sveķu smarža, zaķkāpostu 
skābums, putnu dziesmas. 
Mežs ir mājas stirnai, skudrai, 
dzenim, mellenei, baravikai.’’ 

“Mežs ir tik daudzveidīgs, 
ka, ikreiz tajā ejot, mēs ierau-
gām kaut ko citu. Katrā gadalaikā 
tam cita pievilcība, cita noskaņa! 
Mežā iešana ir valdzinoša ik reizi, 
tāpēc – nāc līdzi!” aicina Ināra un 
Silva Kleinbergas, vedinot ikvie-
nu izmēģināt jauno Zaķumuižas 
mācību dabas taku.

Dabas taka izveidota, lai iz-
glītotu un tuvinātu skolēnus un 
novada iedzīvotājus dabai un 
atpūtai dabā, popularizētu vese-
līgu dzīvesveidu un piesaistītu 
Ropažiem interesentus no citiem 
novadiem. Taku veidojušas Za-
ķumuižas pamatskolas skolotāja 
Ināra Kleinberga un viņas meita 
Silva Kleinberga, kurai dabas ta-
kas tapšana un veidošana sakri-
tusi ar bakalaura darba izstrādi 
un aizstāvēšanu Vidzemes augst-
skolas Tūrisma un viesmīlības 
vadības fakultātē. 

Ideja par mācību dabas takas 
izveidi Zaķumuižas teritorijā ra-
dās vides izglītības programmas 
“Izzini mežu!” ietvaros, ko ik 
gadu organizē a/s “Latvijas valsts 
meži”. Katra mācību gada sāku-
mā tiek izsludināts konkurss  – 
“mammadaba meistarklase”. 

Lai piedalītos konkursā, skolas 
klasei vai interešu pulciņam ir 
viena mācību gada laikā kopīgi 
jāveic noteiktas meža izzināša-
nas aktivitātes. 2009.  gadā par 
“mammadaba meistarklases” 
uzvarētājiem kļuva Zaķumuižas 
pamatskolas dabas aktīvisti sko-
lotājas Ināras Kleinbergas vadī-
bā. Uzvarētāji saņēma balvu  – 
200 latus, kas jāizmanto kādā ar 
dabu saistītā projektā, taču, tā kā 
šā finansējuma pietika vien lielā 
informatīvā stenda izveidei, tika 
nolemts piedalīties Eiropas Savie-
nības Eiropas Lauksaimniecības 
fonda lauku attīstībai (ELFLA) 
atklāta projekta iesniegumu 
konkursā. Zaķumuižas pamat-
skolas atbalsta biedrība sekmēja 
līdzdalību izsludinātajā ELFLA 
projektu iesniegumu konkursā, 
10  procentus projekta īstenoša-
nas izmaksu sedzot no saviem 
līdzekļiem, rīcībai piešķirtais ES 
atbalsts šajā kārtā pēc projekta 
apstiprināšanas bija 1914,03 lati. 

Takas veidošanai tika izvēlēta 
Zaķumuižas parka jeb Zaķumui-
žas stadiona teritorija – sen iecienī-
ta pastaigu vieta, turklāt meža pos-
mā jau atrodamas iemītas takas. 

Zaķumuižas dabas takai ir 
astotnieka forma. Taka sākas un  
beidzas pie Zaķumuižas pamat-
skolas autostāvvietas, lai takas 
apmeklētājiem nodrošinātu ērtu 
piekļūšanu, kā arī iespēju atgriez-
ties turpat pēc maršruta iziešanas. 

Dabas taka ir 1580  metrus 
gara un pusotru metru plata. Tai ir 
vidējas grūtības pakāpe: takas rel-
jefs ir samērā vienmērīgs, mērens, 
izņemot atsevišķus posmus (daži 

stāvumi un kritumi, dažviet nelī-
dzens reljefs), tāpēc īpaša fiziska 
sagatavotība pirms takas iziešanas 
nav nepieciešama. Vietās, kur rel-
jefs ir stāvāks, izvietoti roku bal-
sti, bet pāri muižas dīķu sistēmas 
ūdeņiem uzcelti divi tiltiņi. 

Taka ir interesanta visos ga-
dalaikos, un to var apmeklēt. ne 
tikai kājām staigājot, bet arī pa-
staigājoties ar bērnu ratiņiem, 
braucot ar divriteni un pat slē-
pojot ziemā. Tā ved cauri veca-
jam muižas parkam, pa ceļam 
iespējams aplūkot simtgadīgus 
kokus, dažādus augus, kukaiņus 
un putnus.

Ātrāks gājējs taku var iziet 
apmēram pusstundā, taču, ja 
vēlaties uzkavēties pie apskates 
objektiem, paies nedaudz vairāk 
laika. Takas malās ir izvietotas 
10 norādes ar bultiņām un tikpat 
informatīvo stendu. To nolūks ir 
pievērst uzmanību gan retajām 
koku sugām un dižkokiem, kas 
aug gar takas malām, gan parka 
teritorijā sastopamajiem put-
niem, kas mājo koku galotnēs, un 
dzīvniekiem, kuru ceļi ved virs 
un zem zemes.

Takas vidusposmā gados vis-
jaunākie apmeklētāji var atpūs-
ties rotaļu laukumā, kas atrodas 
netālu no Zaķumuižas stadiona 
basketbola laukumiem un Lielās 
Juglas.

Takas veidotājas ir gandarī-
tas par to, ka šī ir pirmā realizētā 
šāda veida tūrisma iniciatīva Ro-
pažu novadā, un cer, ka drīzumā 
novadā parādīsies vēl vairāk ap-
skates objektu, kas būtu noderīgi 
gan atpūtai, gan izglītībai. 

Zaķumuižā atklāta 
mācību dabas taka

Ropažu novada Informācijas 
centra bibliotēkā jūlijā būs apska-
tāmas divas Latvijas Nacionālās 
bibliotēkas veidotās izstādes. 

“Zudusī darbīgā Latvija”  – tā 
stāsta par dažādu vēsturisku noti-
kumu un cilvēku nesaimnieciskas 
darbības rezultātā zaudētiem, iznīci-
nātiem vai pārveidotiem objektiem 
un vērtībām Latvijas tautsaimnie-

cībā un infrastruktūrā no 19. gad-
simta beigām līdz Otrajam pasaules 
karam un piedāvā iespēju apskatīt 
portālu “Zudusī Latvija”.

Izstādē “Pilis, muižas un pils-
kalni Latvijā”  ir grāmatas latviešu 
valodā no Latvijas Nacionālās 
bibliotēkas krājuma, izdotas gan 
mūsdienās, gan pirmskara brīv-
valsts laikā.

BiBliotēku jaunumi

“Pūcis” grāmatu mīļotājiem
Cenšoties mainīties līdzi laikam, 

Ropažu novada Informācijas centra 
bibliotēka maijā laidusi klajā bez-
maksas avīzi “Pūcis”, kas iznāks se-
šas reizes gadā un būs saņemama 
Ropažu novada bibliotēkās, Ropažu 
Kultūras un izglītības centrā, Ropažu 
novada pašvaldībā un sociālajā die-
nestā. Izdevumā varēs atrast infor-

māciju par bibliotēkā notiekošajām 
aktivitātēm, jauniegūtajām grāma-
tām, piedāvātajiem pakalpojumiem, 
sniegta iespēja lasītājiem izteikt savas 
domas, kā arī publicēt savus literāros 
darbus. Par iespēju avīzē ievietot in-
formāciju lūdzam zvanīt pa tālruni 
67918581 vai rakstīt uz e-pasta adresi  
ropazu.biblioteka@ropazi.lv. 

Ievieš mājas abonementu
Ropažu novada Informācijas 

centra bibliotēka lasītājiem pie-
dāvā jaunu pakalpojumu – mājas 
abonementu. Bibliotēkas lietotā-
jiem, kas kustību traucējumu dēļ 
paši nespēj apmeklēt bibliotēku, 

grāmatu krātuve piedāvā apkal-
pošanu mājās. 

Mājas abonementu var pieteikt pa 
tālruni 67918405 vai bibliotēkā. Adrese: 
Sporta iela 2, Ropaži, Ropažu novads.

Apkalpošanas diena – trešdiena.

Par zudušo un pilīm Latvijā

Inga Koleča

Apsveicam Ropažu vidussko-
las 9.  klases skolēnu komandu 
“Zibenzibšņi”  – Lieni Gundari, 
Katrinu Bērziņu, Zani Dalbiņu, 
Tomu Gusāru, Ivaru Bileskalnu, 
Matīsu Baumani – un viņu sko-
lotāju Astrīdu Alksni ar iegūto 
5.  vietu un Skatītāju simpātiju 
balvu Latvenergo koncerna rī-
kotajā skolēnu erudīcijas kon-
kursa “eXperiments” finālā, kas 
12. maijā notika Latvijas neatka-
rīgās televīzijas (LNT) tiešraidē. 

Šogad konkursā piedalījās 
194 komandas no visas Latvijas, 
tostarp arī Ropažu novada sko-
lu četras komandas, tomēr vis-
augstākos rezultātus – līdzdalību 
konkursa finālā un 1. vietu Rīgas 

reģionā ieguva Ropažu vidus-
skolas komanda “Zibenzibšņi”. 
Ropažu vidusskola un Zaķumui-
žas pamatskola konkursā “eXpe-
riments” startē jau gandrīz kopš 
pašiem pirmsākumiem.

Konkursa “eXperiments” 
vadmotīvs ir “Zināt ir stilīgi!”, 
un tā galvenais mērķis ir izglī-
tot skolēnus par drošu un efek-
tīvu elektroenerģijas lietošanu 
sadzīvē, kā arī veicināt jauniešu 
profesionālo orientāciju, mudi-
not padziļināti apgūt eksaktās 
zinātnes, turklāt vienlaikus arī 
popularizēt skolas vārdu visas 
Latvijas mērogā. Dalība kon-
kursā ir skolēnu iespēja parādīt, 
kurā skolā, pilsētā un reģionā 
top labākie nākotnes eksakto zi-
nātņu speciālisti. 

“Zibenzibšņiem” 5. vieta un 
Skatītāju simpātiju balva

Takas veidotājas ir gandarītas par to, ka tā ir pirmā šāda tūrisma iniciatīva novadā.  Foto: Inga Koleča

Kur aug labākie eksakto zinību speciālisti – par to 
ropažniekiem ir savs vārds sakāms.  Foto: Solvita Alksne
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Sēdē piedalās 15  domes depu-
tāti – Z. Blaus, I. Skudiķis, S. Šukste, 
A. Kukule, V. Šlegelmilhs, G. Siliņš, 
L. L. Batarevska, I. Līdacis, A. Cibuļ-
skis, S. Megere-Klevinska, A. Kleins, 
V. Vucens, R. Skrebs, K. T. Hēla.

Sēdē tika izskatīti trīs jautājumi.
Par Ropažu novada domes 
priekšsēdētāja i. Gailīša 
informatīvo ziņojumu par Ropažu 
novada pašvaldības darbību 
pēdējā gada laikā

Deputāti pieņēma zināšanai 
Ropažu novada domes priekšsē-
dētāja I. Gailīša informatīvo ziņo-
jumu par Ropažu novada pašval-
dības darbību pēdējā gada laikā. 

Par Ropažu novada domes 
priekšsēdētāja i. Gailīša 
atbrīvošanu no pienākumu 
pildīšanas

Saskaņā ar likuma “Par paš-
valdībām” 65.  pantu un 21.  panta 
1. daļas 10. punktu un pamatojoties 
uz Ropažu novada domes deputātu 
Raimonda Skreba, Antona Cibuļ-
ska, Aijas Kukules, Aigara Kleina, 
Lijas Lidijas Batarevskas un Zigur-
da Blaus 23.05.2012. iesniegumu, 
dome izskatīja jautājumu par domes 
priekšsēdētāja Ivara Gailīša atbrīvo-
šanu no pienākumu pildīšanas.

Deputāti, aizklāti balsojot ar 
deviņām balsīm “par”, piecām 

balsīm “pret” un vienu “atturas”, 
nolēma atbrīvot no pienākumu 
pildīšanas Ropažu novada domes 
priekšsēdētāju Ivaru Gailīti.
Par Ropažu novada domes 
priekšsēdētāja ievēlēšanu

Saskaņā ar Latvijas Repub-
likas likumu “Par pašvaldībām” 
deputāti, aizklāti balsojot ar asto-
ņām balsīm “par”, sešām balsīm 
“pret” un 1 “atturas”, nolēma par 
Ropažu novada domes priekšsē-
dētāju ievēlēt Antonu Cibuļski.

Ar publisko Ropažu novada 
domes sēdes protokolu var iepazī-
ties www.ropazi.lv sadaļā “Domes 
sēdes un lēmumi”.

Diāns Veličko, Ropažu novada 
pašvaldības policijas priekšnieka p. i. 

Atnākot pavasarim, laukā kļūst ar-
vien zaļāk un krāsaināk, un mēs daudz 
vairāk laika pavadām brīvā dabā  – gan 
strādājot, gan atpūšoties. Lai apkārtē-
jā vide būtu patīkama  – tīra, kopta un 
acīm tīkama  – gan mums pašiem, gan 
arī mūsu novada viesiem, aicinām rū-
pēties par savu nekustamo īpašumu un 
tam piegulošo teritoriju uzturēšanu un  
sakopšanu.

Ropažu novada pašvaldības po-
licija atgādina, ka atbilstoši saistoša-
jiem noteikumiem numur 26 “Par ne-
kustamo īpašumu uzturēšanu Ropažu 
novadā», ikviena nekustamā īpašuma 
īpašniekam ir jānodrošina sava nekus-
tamā īpašuma un tam piegulošās teri-
torijas sakopšana.

Nekustamo īpašumu īpašniekiem 
savu īpašumu robežās jānodrošina: 
• ietvju, iebrauktuvju, grāvju, caurte-
ku un zālāju sakopšana, tostarp zāles 
nopļaušana (zāles garums nedrīkst 
pārsniegt 20 centimetrus);
• nopļautās zāles, nezāļu un lapu nogā-
dāšana izgāztuvē vai kompostēšana;
• koku un krūmu zaru apzāģēšana 
gar ietvēm un brauktuvēm vietās, kur 
traucēta gājēju un autotransporta 
pārvietošanās;
• piegulošajā teritorijā ietvju, brauktuv-

ju, zālienu (līdz brauktuvei) sakopšana, 
zāles nopļaušana gar iebrauktuvēm, kā 
arī atkritumu izvešana.
Ropažu novada teritorijā aizliegts :
• izgāzt saslaukas, atkritumus, sniegu, ne-
tīros ūdeņus, ledu un dažādus priekšmetus 
šim nolūkam neparedzētās vietās, izgāzt tos 
upēs un citās ūdenstilpēs, uz lietus ūdens 
uztvērēju restēm un vākiem, inženiertīklu 
akās, uz ielu brauktuvēm;
• ierīkot izgāztuves un ierakt atkritumus 
namu pagalmos un citās šim nolūkam nepa-
redzētās vietās;
• mest atkritumu tvertnēs būvgružus, iz-
dedžus, metāllūžņus, liela izmēra sadzīves 
atkritumus, kā arī liet tajās ūdeni un citus 
šķidrumus;
• glabāt taru, malku, būvmateriālus, me-
tāllūžņus un citus priekšmetus uz ietvēm, 
ielām, kā arī citās koplietošanas vietās (izņe-
mot speciāli tam norādītās vietās).

Noteikumu neievērošanas ga-
dījumā paredzēts administratīvais 
sods: fiziskām personām  – brīdinā-
jums vai naudas sods līdz 250 latiem, 
juridiskām personām  – brīdinājums 
vai naudas sods līdz 1000 latiem.

No maija Ropažu novada pašval-
dības policija pievērsīs īpašu uzmanī-
bu šo noteikumu ievērošanai. 

Inga Koleča

Pagājušajā gadā Ropažu 
novada pašvaldība 
izsludināja konkursu 
“Sakoptākā sēta”, līdz 
ar konkursu iepazīstot, 
atzīmējot un uzteicot Ropažu 
novada vissakoptāko sētu 
un visskaistāko dārzu 
īpašniekus. Turpinot 
tradīciju, arī šogad 
apmeklēsim lauku sētas, 
lai redzētu, kā saimnieko 
mūsu novadā, un parādītu 
arī mums pašiem to, cik 
daudz čaklu un rūpīgu, 
dabu un skaistumu mīlošu 
cilvēku dzīvo mūsu novadā. 

Vizma Skadmane “Jundās” 
saimnieko jau 11  gadus  – kopš 
1991. gada. Savulaik dzīvojot divis-
tabu dzīvoklī, Vizma ātri sapratusi, 
ka nejūtas labi  – gribējies vairāk 
plašuma, brīvības un svaiga gaisa. 
Meklējusi iespējas, līdz parādīju-
sies izdevība iegādāties “Jundas”. 

Iesākumā šeit viss bijis pa-
matīgi aizaudzis, māja  – galīgi 
sabrukusi, taču vajadzējis, kur 
dzīvot, tādēļ dzīvojuši šķūnītī un 
gulējuši kūtsaugšā. Lēnām, pa-
mazītēm esot atjaunojuši māju 

pēc principa  – māja mājā, veco 
mājas daļu atstājot iekšpusē. 

“Man bija sajūta, ka šī māja 
mani pieņem. Ļoti patika mājas 
aura. Iepriekšējais mājas saimnieks 
gulēja zem sabrukušiem griestiem 
un sedzās ar plēvi, lai virsū ūdens 
nelīst, jo nebija īsti, kur gultu no-
likt... Kara laikā māja nez kādu 
iemeslu dēļ tikusi saudzēta. Tā arī 
nospriedu – ja kāds šo māju sargā, 
tad jau arī mani sargās un arī es 
sargāšu,” stāsta Vizma. 

Māju, tās iekšpagalmu un 
dārzu no netālā ceļa un apkārtē-
jo acīm vienā pusē aizsedz ceriņu 

dzīvžogs, bet blakus tam  – va-
rens, labi saaudzis egļu dzīvžogs, 
ko stādījusi Vizma un kas lieliski 
aiztur vēju. Dārza te vispār neesot 
bijis – pliks kolhoza lauks. Bijušas 
tikai vecas ābeles un krūmi, kas 
saauguši tā, ka licies  – tumšs kā 
naktī…. Tagad gan “Jundu” iekš-
pagalms zied un zaļo. “Tātad – ja 
grib un patīk tas, ko dari, tad var 
izdarīt daudz,” ir pārliecināta Ro-
pažu novada pašvaldības daiļ-
dārzniece Irēna Krote. 

Dārzs “Jundās” zied pakāpe-
niski – pavasarī krokusi, narcises, 
tulpes, vēlāk ceriņi un tā tālāk. 

Ar augiem iekšpagalms dabis-
ki sadalīts vairākās zonās. Augi 
netiekot īpaši meklēti un izvēlē-
ti pēc smalkiem padomiem vai 
daiļdārznieku principiem, visu 
dara tikai pašu spēkiem, ar savu 
izdomu un zināšanām. “Kaut ko 
uzdāvina, kaut ko pati nopērku. 
Puķe pati izvēlas sev vietu,” zina 
teikt saimniece. “Ja puķe tanī 
vietā aug, lai aug, ja ne – meklē-
ju citu, piemērotāku vietu.” Bla-
kus puķēm dobēs sastopams arī 
kāds garšaugs  – dille, pētersīlis. 
Pagaidu siltumnīcā drīz garumā 
stiepsies tomātu un gurķu stādi. 
“Jundās” nav perfekta, smalka 
daiļdārza, ir rūpīgi kopts, pašu 
rokām izauklēts un aprūpēts, 
pašu priekam stādīts un pilnvei-
dots lauku sētas dārzs ar aku un 
īstu lauku māju. Lielākais prieks 
un gandarījums ir par to, ka viss 
top pašu spēkiem un ka pašiem 
patīk tas, kā apkārt izskatās. 

“Man ir divas meitas, es neva-
ru slinkot. Vasarā mēs lielākoties 
visi dzīvojamies dārzā, te ir maz-
bērni un viss, kas notiek, notiek 
te. Mēs gribam uztaisīt kārtīgāku 
vasaras dārzu ar ugunskura vietu. 
Plāni ir tik lieli, ka… Bet prieks, ka 
bērniem šeit patīk, un viņi prom 
neraujas,” priecīgi stāsta Vizma. 

“Jundās” dārzs veidots pašu priekam 

“Jundu” iekšpagalms zied un zaļo.  Foto: Inga Koleča

Paziņojums par 
būvniecības ieceres 
nodošanu publiskai 
apspriešanai

Pamatojoties uz Ropažu no-
vada domes sēdes lēmumu “Par 
SIA TeleTower mobilo sakaru bāzes 
stacijas un sakaru torņa būvniecī-
bu uz zemes gabala daļas “Silenie-
ki”, Silakrogs, Ropažu novads, SIA 
“TK Projekti”, reģ. nr. 40103346971, 
Bērzu iela 3–24, Ropaži, Ropažu 
novads, LV-2135”, nodod publiskai 
apspriešanai būvniecības ieceri 
SIA TeleTower mobilo sakaru bāzes 
stacijas būvniecība uz zemes ga-
bala “Silenieki”, Silakrogs, Ropažu 
novads. Kontaktpersona: Gatis Ru-
dzītis, tālrunis 29167639, e-pasta 
adrese gatis@tkprojekti.lv.

Būves ierosinātājs: SIA Tele 
Tower, reģ. nr. 40103257495, 
Uriekstes iela 2A-24, Rīga, LV-1005. 

Projektētājs: SIA “TK Projekti”, 
reģ. nr. 40103346971, Bērzu iela 
3-24, Ropaži, Ropažu novads, LV-
2135, kontaktpersona: Gatis Ru-
dzītis, tālrunis 29167639, e-pasta 
adrese gatis@tkprojekti.lv.

Būvniecības ieceres pub-
liskās apspriešanas laiks: no 
11.  jūnija līdz 9.  jūlijam. Šajā laikā 
apskatāmi informatīvie materiāli 
un iesniedzamas atsauksmes Ro-
pažu novada domē (adrese: Sko-
las iela 1, Ropaži, Ropažu novads, 
LV-2135).

Būvniecības ieceres prezen-
tācijas pasākums: 18. jūnijā pulk-
sten 18 Ropažu novada domes 
sēžu zālē Sporta ielā 1 Ropažos.

Izraksts no 28. maija domes ārkārtas sēdes protokola Nr. 8
Sēdē piedalās 15  domes de-

putāti  – I.  Gailītis, Z.  Blaus, 
I.Skudiķis, S.  Šukste, A.  Kukule, 
V. Šlegelmilhs, G. Siliņš, L. L. Ba-
tarevska, I. Līdacis, A. Cibuļskis, 
S.  Megere-Klevinska, A.  Kleins, 
V. Vucens, R. Skrebs, K. T. Hēla.

Sēdē tika izskatīti divi jautā-
jumi.

Par nodomu protokola un 
nomas līguma noslēgšanu ar 
SIA “Baltijas energoefektivitā-

tes attīstības fonds”
Ropažu novada dome nolemj 

noslēgt nodoma protokolu un no-
mas līgumu ar SIA “Baltijas ener-
goefektivitātes attīstības fonds” 
par koģenerācijas stacijas būvnie-
cību Silakrogā Ropažu novadā, 
paredzot atrunu: ja Muceniekos 
koģenerācijas staciju neizbūvē cita 
persona, tad SIA “Baltijas ener-
goefektivitātes attīstības fonds” ir 
pienākums siltumenerģiju piegā-

dāt arī uz Mucenieku katlu māju 
ar tādiem pašiem nosacījumiem 
kā uz Silakroga katlu māju.

Par nodoma protokola un 
nomas līguma noslēgšanu ar 
SIA ITB Energy

Ropažu novada dome nolē-
ma noslēgt nodoma protokolu 
un nomas līgumu ar SIA ITB 
Energy par koģenerācijas stacijas 
būvniecību Muceniekos Ropažu 
novadā.

Izraksts no 28. maija domes ārkārtas sēdes protokola Nr. 9

ziņo PašvaldīBas Policija

aicina iedzīvotājus sakārtot īpašumus
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Evita Eglāja, 
Ropažu sporta centra vadītāja

27. maijā Zaķumuižas 
stadions uzņēma novadā 
un arī Latvijā jaunu, 
diezgan nedzirdētu un 
nepazīstamu sporta veidu. 

Lakross līdz mums atnācis no 
Ziemeļamerikas pirmiedzīvotā-
jiem  – indiāņiem. Amerikā un 
Kanādā tā ir ļoti populāra spēle. 
Kanādā tas ir oficiālais vasaras un 
arī viens no vissenākajiem spor-
ta veidiem. 1904.  un 1908.  gadā 
lakross iekļauts vasaras Olimpis-
ko spēļu programmā. Latvijā paš-
laik ir septiņas vīriešu un četras 
sieviešu lakrosa komandas. 

Saulainā un vējainā diena 
stadionā pulcēja Zaķumuižas ie-
dzīvotājus, kuri vienmēr cenšas 
izbaudīt sporta aktivitātes kaut vai 

kā skatītāji. Dīvains ir ne tikai spē-
les nosaukums, bet arī pati spē-
le – deviņi vienas komandas puiši 
(šoreiz vērojām vīriešu Latvijas 
čempionāta posmu) aizsargķive-
rēs, plecu sargos ar “tauriņu ķērā-
jiem” (gan garākiem – aizsargiem, 
gan īsākiem  – uzbrucējiem) dzi-
nās pakaļ samērā smagai bumbi-
ņai. Mērķis – bumbiņu dabūt pre-
tinieka vārtos, lai komanda gūtu 
punktu. Turklāt bumbiņu met 
un ķer, izmantojot “tauriņkēŗāju”. 
Ja bumbiņa zālē – ar nūju jāieda-
bū tīkliņā, lai varētu mest tālāk. 
Pārvietoties ar nūju, kuras tīklā ir 
bumbiņa, arī nav vienkārši – tīk-
liņš ir vaļējs un, lai bumbiņu ne-
pazaudētu vēl pirms metiena, nūja 
skrienot jāšūpo. Otras komandas 
spēlētājiem – tāds pats mērķis. 

Spēle tiešām izskatās aizrau-
joša, azartiska, krāsaina un ska-
tāma. Ir atļauti arī spēka paņē-

mieni, un bija vērojami diezgan 
sāpīgi skati: tā kā roka ir nūjas 
pagarinājums, pretinieks ar savu 
nūju sit par otra roku (glābj ple-
cu aizsargi, kas dara spēlētājus 
ļoti atlētiskus), bet tiesneši neko 
par to nesaka. Toties, ja tiene-
ši pamana pārkāpumu,  – gluži 
kā viduslaikos  – izmet dzeltenu 
lakatiņu spēlētājam priekšā. Ko-
manda, par kuru fanoja zaķenie-
ki, ir “Suņi LSPA”. Šīs komandas 
treniņi visu vasaru trešdienās pēc 
pulksten 19 notiek Zaķumuižas 
stadionā, un pašlaik komandā ir 
trīs mūsējie. Komanda labprāt 
gaida un aicina iesaistīties jaunus 
spēlētājus. Nākamais čempionāta 
posms Zaķumuižā  – septembrī, 
taču novada iedzīvotājiem maz-
liet lakrosa būs iespējams skatīt 
arī novada sporta svētkos, kur šā 
sporta veida elementus plānots 
iekļaut ģimeņu stafetēs.

Zaķumuižā spēlē lakrosu

Gundars Lasmanis

12. maijā Šauļos noslēdzās 
1.  Baltijas kausa izcīņas pirmās 
kārtas sacensības petankā. Laika 
apstākļi nelutināja  – zema gaisa 
temperatūra, brāzmains vējš plo-
sīja Talkša ezeram piegulošo teri-
toriju un arī saule bija novērsu-
sies no Saules pilsētas – Šauļiem.

Spēļu laukumi tehniski ma-
zāk sagatavotajiem sportistiem 
sagādāja pietiekami lielas problē-
mas, neļaudami vienkārši izvēr-
sties gan punktētājiem (pointers), 
gan arī sitējiem (shutters). 

Lieliski Baltijas kausa izcīņas 

posmā nospēlēja Ropažu sporta 
kluba “Boule” sieviešu komanda 
Velta Millere, Agita Laksa un Ie-
viņa Dzenīte, izcīnot pirmo vietu.

Vīriešu komandām tik labi 
nesekmējās. Ropažu sporta kluba 
“Boule” pirmā komanda pēc pār-
liecinoši uzvarētām četrām spēlēm 
priekšsacīkšu turnīrā tālāko cīņu 
gaitā apstājās un kopvērtējumā pa-
lika astotajā vietā. Otrā komanda ar 
jaunāko turnīra dalībnieku sastā-
vā – desmit gadus veco Sandi Dze-
nīti – ierindojās 13. vietā. Sandis ir 
ļoti talantīgs un mērķtiecīgs puisis, 
kuru pamatoti turnīra dalībnieki 
nominēja labāko punktētāju skaitā. 

Caur odu mākoņiem un brikšņiem uz zeltu
Evita Eglāja, 
Ropažu sporta centra vadītāja

23. maijā pie Tallinas 
apvedceļa Saulkrastu 
novadā notika Pierīgas 
sporta spēles komandām 
orientēšanās sportā.

Lai arī Ropažu novada ko-
mandai dažādu apstākļu dēļ 
gadījās “tehniskais” sastāva atbi-
rums, šogad komanda pārsteidza 
ar spīdošu rezultātu  – izcīnīta 
1.  vieta, apsteidzot pat mājinie-
kus. Necerēti? Nē, jo uz uzvaru 
ceram pat tad, kad tiešām nav ce-
rību. Negaidīti – tas gan. 

Distance – ļoti smaga: pēc lie-
tus izmirkusi, purvs pat tur, kur 

tam nebūtu jābūt, odu mākoņi, 
sutīgs, slapjas kājas, brikšņi... Tas 
viss pilnīgi izjauca orientēšanās 
sporta skaisto tēlu – pastaiga lēnā 
skrējienā pa skaistu, tīru, saules 
apspīdētu priežu silu.... Kā skatī-
tājai man bija prieks, ka šīs dis-
tances ekstras man gāja secen, va-
rēju izbaudīt īpašo orientieristu 
gaisotni  – pozitīvas emocijas un 
jaukus, gaišus cilvēkus (daži par 
grūtībām pat priecājās!). Šajās 
sacensībās Ropažu novadu piecās 
vecumu grupās pārstāvēja astoņi 
dažādi pozitīvi cilvēki: “OK Priz-
ma” līderis Jānis Aprubis (1. vie-
ta), Laimdota Šulte (1.  vieta), 
Ivars Ansviesulis (2. vieta), Māris 
un Ivars Kļaviņi (7. vieta), Ginta 
Sniķere (3.  vieta), Ilva (1.  vieta) 

un Juris (5. vieta) Cinīši un jauns, 
vērtīgs papildinājums koman-
dā – Lolita Kauķe (3. vieta). Dis-
tances finišā laiku kavēja un savē-
jos gaidīja komandas dalībnieku 
bērni – ar laiku iznāks vēl viena 
komanda…

Rezultāti smagajā distancē bija 
ļoti blīvi, arī komandu vērtējuma 
punkti (6 augstākās vietas) – līdzī-
gi. 110 punktus ieguva gan Ropa-
žu, gan Mārupes novads, taču, pēc 
nolikuma, augstāka vieta pienākas 
komandai, kam vairāk augstu vie-
tu. Ropažu novadam ir trīs zelta 
medaļas, Mārupei – divas.

Saulei rietot, notika apbalvo-
šana un iegūtais kauss par 1. vie-
tu ar ovācijām aizbīdīja odus un 
smago trasi otrajā plānā.

Galda tenisa sacensību 
5. kārtā triumfē Anrijs Bergs
Andrejs Ploriņš, 
galda tenisa sacensību tiesnesis

19.  maijā 5.  kārtas sacensības 
galda tenisā bija labi apmeklē-
tas – pavisam 16 dalībnieki. Anrijs 
Bergs apspēlēja visus dalībniekus 
un pārliecinoši izcīnīja 1.  vietu. 
Arī 2.  vietu nosargāja Gundars 
Čiekurs, apspēlējot Uldi Sūnu un 

atstājot viņu 3.  vietā. Ļoti sīva iz-
vērtās cīņa par 4. vietu – ar 3:2, uz-
varot Artūru Kuzminu, to izcīnīja 
Leons Bračs. Jauniešu turnīrā viss 
noritēja bez izmaiņām: 1.  vieta  – 
Roberts Plūme, 2.  vieta  – Atvars 
Ozoliņš, 3. vieta – Mārtiņš Ozoliņš.

6. kārtas sacensības galda te-
nisā notiks septembrī. Novēlu 
visiem patīkamu vasaras atpūtu!

Latvijas Jaunatnes čempionāta fināls Ropažos 
Dace Ozoliņa,  
trenere volejbolā

Ar Latvijas karogu pie sienas 
12.  maijā Ropažu sporta centra 
zālē norisinājās jaunākās zēnu 
komandas sacensības volejbolā. 
Mūsu pretinieki bija divas Jelga-
vas komandas un viena komanda 
no tālās Viļakas.

Cīņas spars un pacilātība vir-
moja visu spēļu laikā, taču, piekāp-
joties vien ar dažiem punktiem vie-
nai no Jelgavas komandām, kop-
vērtējumā ierindojāmies 8. vietā.

Liels paldies Ropažu sporta 
centra darbiniekiem par patriotis-

ko un mājīgo gaisotni, uzņemot 
mūsu pretinieku komandas un, 
protams, liels paldies vecākiem par 
aktīvu līdzi jušanu un atbalstīšanu.

Vēl vēlos izcelt arī mūsu mei-
teņu komandas panākumus šajā 
sezonā. No 20  Latvijas koman-
dām esam uzlabojušas savus pa-
nākumus un kopvērtējuma tabu-
lā esam augstajā 10. vietā, par ko 
arī liels prieks!

Cīnoties ar odiem un vārot 
skābeņu zupu, ar draudzīgām sa-
runām pie ugunskura esam noslē-
guši šī gada volejbola sezonu un ar 
jaunu sparu turpināsim darbu jau 
pēc nometnes Mežezerā.

Ir vieta izaugsmei
Evita Eglāja, 
 Ropažu sporta centra vadītāja

19. maijā Babītes sporta kom-
pleksā Ropažu novada jauniešu 
florbola komanda piedalījās Pie-
rīgas novadu sporta spēlēs. Re-
zultāts: izcīnīta 7. vieta. 

Vismaz divas no četrām spēlēm 
tomēr varēja uzvarēt  – pretinieki 
bija līdzvērtīgi, taču nozīme acīmre-
dzot bija arī tam, ka mūsu komanda 
ir patiešām ļoti jauna. Ir autoritātes, 
bet nav līdera. Ir vēlēšanās uzvarēt, 
bet pietrūkst prasmes. Ir komanda, 
bet nav pietiekamas spēles sadar-
bības un disciplīnas, jo īsti jau nav, 
kam paklausīt. Ir azarts un vēlme 

uzvarēt, ir nopietna attieksme, kas ir 
galvenais. Ir vieta izaugsmei. 

Lai vai kā – spēles bija spraigas, 
ātras, emocionālas un skatāmas. 
Atliek cerēt, ka kolektīvs izveido-
sies laika gaitā un arī līderi nostā-
sies savās vietās. Jaunieši ir atraduši 
kopīgu aizraujošu nodarbošanos, 
visu ziemu diezgan kuplā skaitā 
trenējušies, izbraukājuši un izspē-
lējuši vairāk nekā 20 spēles un gu-
vuši zināmu pieredzi. Arī Pierīgas 
spēles, kuras uzskatāmas kā sava 
veida eksāmens, rosinājušas vielu 
pārdomām. Šobrīd tiek meklēti un 
plānoti risinājumi kļūdu labošanai. 
Nākamajā sezonā ar jauniem spē-
kiem noteikti veiksies labāk.

Ropažnieku panākumi 
1. Baltijas kausa izcīņas sacensībās petankā

 Foto: Jānis Priedītis



Sanita Megere-Klevinska, 
pasākuma idejas autore un 
Kultūras centra vadītāja

Telefona zvans: “Es gribēju 
pateikt paldies par ļoti 
labo pasākumu!”
Dace: “Žēl, ka es nebiju 
Latvijā, bet ļoti gribēju būt 
uz šo pasākumu. Būdama 
tur, sapratu, cik mēs 
esam bagāti, ka mums ir 
sava un tāda kultūra.”
Kāds zēns kā no Čaka dzejoļa 
izkāpis: “Šitas bija labākais, 
kas jebkad bijis Ropažos!”

Šie vārdi ir par brīvdabas pa-
sākumu “Āra lasītava”, kurā kā 
krāsainā mandalā 2. jūnijā dzīvo-
ju arī es.

Zīmēju smiltīs un priecājos līdz 
asarām kā maza meitene, kad to 
visu ieraudzīju uz ekrāna, kas smal-
ki tiek dēvēts par “smilšu kino’’.

Gleznoju ceriņus un apglezno-
ju akmeņus. Te pēkšņi mani pār-
steidz mīms, kas pirmajā mirklī  

šķiet līdzīgs Florences dzīvajai 
statujai pie Ufficy galerijas, bet te-
pat blakus – leijerkastnieks, kura 
spēlētās melodijas mani aizvilina 
uz Vārnu ielas republiku Rīgā, bet 
mana roka jau stiepjas pēc grauz-
dētām mandelēm, un ar acīm 
sekoju bērniem, kuri roķelēs  

kā vislielāko dārgumu cie-
nīgi nes milzīgas un bal-
tas cukurvates.

Manī lūkojas skaistas 
acis – nāc! Lasīsim 

zirgā! Es pado-
dos valdzināju-

mam un eju!
Kāru muti ēdu 

“Lauknorās”
 cepto  

rabarbermaizi un tikpat kāri pēc 
brīža jau sēžu pītajā krēslā un lasu 
“Dzīvespriecīgo vakarēdienu”, sir-
snīgi smejos par Havjera Garsijas 
stāstiem par Latviju. Es lasu un kā 
labu vīnu prasu vēl.

Lai arī ko dara lietus, es spītīgi 
guļu šūpuļtīklā, baudu stāstus par 
Toskānas vīna laukiem un sapņo-
ju par sauli.

Izgaismoti Ropaži, baznīca, 
apaļš mēness, es, džeza melodijas 
no Parīzes līdz Ņujorkai. Esmu 
aizkustināta un laimīga!

Par to, kas vēl notika “Āra La-
sītavā” skaties www.aralasitava.lv 
vai bilžu galerijā www.ropazi.lv.

Uz tikšanos “Āra lasītavā’’  
nākamgad!

Ropažu Vēstis
jūnijs 20128  kultūra

Ropažu novada pašvaldības izdevums. 

Iznāk reizi mēnesī. Bezmaksas.

Reģistrācijas numurs 000702747.

Tirāža – 3000 eksemplāru.

Iespiests: “Poligrāfijas grupa Mūkusala”.

Izdevējs: Ropažu novada pašvaldība.

Sporta iela 2, k. 2, Ropaži,

Ropažu novads, LV–2135.

www.ropazi.lv

67918580, 29220892

web@ropazi.lv

Par faktu un skaitļu pareizību 

atbild rakstu autori.

Pārpublicēšanas un citēšanas 

gadījumā atsauce ir obligāta.

NāKAMAIS RoPAžU NoVADA PAšVALDĪBAS IZDeVUMA
 “RoPAžU VēSTIS” NUMURS IZNāKS AUGUSTā.

Ropažu kultūras un 
izglītības centrā
9. jūnijā 15.00 Ropažu vidussko-
las 9. klases izlaidums
16. jūnijā 16.00 Ropažu vidus-
skolas 12. klases izlaidums
27. jūnijā 14.00 Domes sēde
zaķumuižas klubs
8. jūnijā 18.00 Zaķumuižas pa-
matskolas 9. klases izlaidums
citur novadā 
10. jūnijā 15.00 Ropažu novada 
pludmales volejbola turnīra MIX 
komandām 1. posms Ropažu 
pludmales volejbola laukumos

23. jūnijā 21.00 Ropažu novada 
Līgo svētki Zaķumuižas Sapņu līcī
18. jūnijā 19.00 Publiskā apsprieša-
na par SIA TeleTower mobilo sakaru 
bāzes stacijas būvniecības ieceri Ro-
pažu novada pašvaldības ēkā
8. jūlijā 15.00 Ropažu novada 
pludmales volejbola turnīra MIX 
komandām 2. posms Ropažu 
pludmales volejbola laukumos
14. jūlijā 10.00 Latvijas kausa iz-
cīņa krostriatlonā Silakrogā
28. jūlijā 21.00 zaļumballe Ro-
pažu estrādē. Spēlēs īsta lauku 
kapella no Kurzemes.

 Pasākumu kalendāRs
vairāk skatiet www.ropazi.lv Viena diena “Āra lasītavā” Ropažos

Ropažu novada pašvaldības policijas, ugunsdzēsēju operatīvais diennakts tālrunis – 67918219 
Ropažu novada pašvaldības policijas iecirknis – 67918212 
RRP Valsts policija, Salaspils iecirknis, diennakts dežūrdaļa – 67895200 (apkalpo Ropažu novadu) 
RRP Valsts policija, Ropažu novada pilnvarotais – 67918598
Ropažu novada dome – 67918666 (darba dienās)
Ropažu ambulance – 67918303 (darba dienās)
Zaķumuižas ambulance – 67958157 (darba dienās)
Glābšanas dienests – 112
Neatliekamā medicīniskā palīdzība – 113

14. jūnijā 14.00 Ropažos, pie 
pieminekļa, kas veltīts Komunis-
tiskā genocīda upuru piemiņai, 
notiks piemiņas brīdis 1941. gada 
14. jūnija deportācijas skaudra-
jiem notikumiem. Pēc piemiņas 
brīža 14.20 Ropažu parkā kopī-
gi tiks iestādīti piemiņas koki, 
bet 16.00 Rīgas Raiņa 8. vakara 
(maiņu) vidusskolas jaunieši rā-
dīs muzikāli dramatisku iestu-
dējumu “Saules spēles” Kultūras  

centra Lielajā zālē.
“Saules spēles” ir muzikāla 

kustību izrāde par jauna cilvēka 
pieredzi un izjūtām – par sap-
ņiem, pirmo vilšanos un neveiks-
mi, par grūtībām, caur kurām kat-
ram jāiziet, līdz topam pieauguši, 
atrodam savus domubiedrus un 
vietu dzīvē, iemācāmies sev ticēt 
un par sapņiem cīnīties.

Aicinām ikvienu novadnieku 
piedalīties piemiņas pasākumos.

Piemiņas pasākumi 14. jūnija notikumu atcereiKUR ZVANĪT STeIDZAMoS GADĪJUMoS?

“āra lasītava” – krāsains, daudzveidīgs un inovatīvs 
pasākums visai ģimenei.  Foto: Agnese Ozola


